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Nakon što su američki 
mediji u 2003. godini 
oduševljeno izvještavali 
o novoj kirurškoj mo-

gućnosti liječenja migrena koju 
je usavršio upravo on, prof. Dučić 
je u zadnjih nekoliko godina če-
sto stajao pred kamerama ABC-a, 
NBC-a, FOX-a i drugih medijskih 
kuća diljem SAD-a. Ovoga se puta 
posvetio kirurškom liječenju mi-
grena i glavobolja nakon potresa 
mozga kao posljedica nesreća u 
sportu. Stručnoj publici u Ljublja-
ni detaljnije je objasnio koncepte 
kirurškog liječenja neuropatija, 
kronične boli i oštećenja živaca.

Dučić je inače Hrvat, odrastao 
je Siveriću blizu rodnog Šibenika, 
a medicino je završio u Zagre-
bu. Po završetku specializacije iz 
plastične kirurgije i subspecijali-
zacije, 2003. je osnovao Institut 
za kirurgiju perifernih živaca na 
sveučilišnoj bolnici Georgetown 
u Washingtonu. Kao redoviti 
profesor plastične kirurgije i ne-
vrokirurgije i bivši predsjednik 
Američkog društva za periferne 
živce, nakon vrlo uspješne 23 go-
dine na Georgetown-u, 1. svibnja 
2014 prof. Dučić osnovao je svoj 
Institut za plastičnu kirurgiju, živ-
ce i glavobolje (www.DucicMD.
com), gdje mu dolaze bolesnici 
iz raznih djelova SAD i svjeta. 

Prof. Dučić dizajnirao je niz 
originalnih operacija kojima rje-
šava probleme ozljeda perifernih 
živaca i kronične boli, stoga nije 
ni čudo što se prije deset godina 
uspio probiti i razvojem pristupa 
kirurškog liječenja migrena. »To 
je postupak s vrlo niskim poten-
cijalom rizika, traje oko sat vre-
mena. Operiramo u dnevnoj bol-
nici, bolesnik dođe i ode u istom 
danu. U svojoj desetogodišnjoj 
praksi obavio sam više od 2.750 
operacija u vezi s glavoboljama, 
migrenama i neuralgijama glave, 
što je vjerojatno najviše među 
kirurzima u SAD-u iz tog tom 
području«, rekao je tada prof. 
Dučić. Kako je objasnio, odabir 
bolesnika za taj je postupak mno-
go složeniji. Bolesnici prvo mo-
raju proči pravilnu diagnostiku i 
pretrage (laboratorijske, MRI) te 
morajo biti obavezno liječeni kod 
neurologa. Profesor je svoje kon-
cepte liječenja detaljno objasnio 
kolegama na kongresu plastične 
kirurgije, koji je kolega, prof. dr. 

Uroš Ahčan  organizirao prošlu 
jesen u Ljubljani.

Odličan kirurg mora imati 
»volumen«
Dučić u SAD-u živi i radi već 23 
godine. »Priča kako sam došao 
onamo zapravo je malo bizarna«, 
pošalio se kad smo razgovarali s 
njim. Nakon diplome na Medicin-
skom fakultetu u Zagrebu otišao 
je u Švicarsku kako bi istraživao. 
Profesor u Švicarskoj, njegov men-
tor, rekao mu je da mora barem 
na nekoliko godina u SAD ako želi 
postati cijenjenim i visokokvali-
ficiranim stručnjakom. Ali Dučić 
to nije htio. Nakon pola godine 
nazvali su ga sa sveučilišta Geor-
getown i rekli mu kako je primljen 
na postdoktorski studij. Šokiran je 
ustanovio da ga je prijavio njegov 

profesor. »Tako sam 1991. godine 
otišao u SAD i u Švicarsku se više 
nisam vratio«, smije se. 

»U SAD-u sam prvih pet godina 
proveo u laboratoriju, a sljedećih 
šest godina uglavnom sam »živio« 
u operacijsko sali i bolnici.« Pre-
ma njegovom uvjerenju prvo je 
pravilo uspjeha kirurga postiza-
nje visoke razine stručnosti uz 
jako puno obavljenih operacija. 
Samo s puno obavljenih opera-
cija. Sljedeće je pravilo da se dr-
žite svog cilja, etičkog rada, da 
pažljivo birate bolesnika, kojega 
planirate operirati i da nikada ne 
prestanete učiti. »Ekskluzivnost 
onoga što radite plod je znanja, 
motivacije i kreativnosti, nešto 
što svatko od nas izražava na 
sebi jednistven način. Mislim, 
da današnji »e-pacijenti« to pre-

poznaju te im nije teško putovati 
iz raznih djelova zemlje ili svijeta 
da se baš kod vas liječe, što je 
manje ili više rutina koju viđam 
u svojoj praksi,« rekao je. 

Gdje su granice plastične 
kirurgije
Plastična kirurgija kao i sva medi-
cina u posljednjih se deset godina 
mnogo promijenila, posebice sa 
stajališta bolesnika. »Bolesnici 
u SAD-u biraju kirurga prema 
stručnosti. To je najčešći kriterij 
prema kojem biraju i svog liječ-
nika«, kaže Dučić. Bolesnikova 
riječ sve više znači. U plastičnoj 
i rekonstrukcijskoj kirurgiji kod 
bolesnika ima mnogo zbunje-
nosti kada je riječ o tome što 
je plastična kirurgija, a s druge 
strane neki od mojih kolega tu 

granu vrlo zlostavljaju. »Diljem 
svijeta goruće se borimo protiv 
te velike sive zone«, kaže. Prema 
njegovom mišljenju bolesnik če-
sto nije u mogućnosti suditi što 
je dobro i što nije, no s druge je 
strane pritisak na njega u smislu 
'mi to možemo za ovakvu cijenu' 
prilično velik. Kirurg mora isto-
vremeno znati i da umjesto bo-
lesnika ne može odlučivati, iako 
mu licenca to dopušta. Neki od 
nas poštuju vrlo stroga pravila, 
a drugi se naprosto sami oglaša-
vaju. A to je problem, koji se u 
svim dimenzijama pokazao kod 
pokojne pop zvijezde Michaela 
Jacksona i zahtijeva od svih nas 
preispitivanje što i kako radimo 
svoj posao, objašnjava dr. Dučić. 

NadNaslov

Hrvatski mikrokirurg koji je 
u SAD-u medijska zvijezda
Prof. dr. Ivica Dučić plastični je 
kirurg, a subspecijalizirao se iz 
mikrokirurgije perifernih živaca. 
Prošle je godine u Ljubljanu 
na prvi međunarodni kongres 
plastične kirurgije došao kao 
prava medijska zvijezda.

Lucija B. Petavs

Prije jedanaest godina prof. dr. Ivica Dučić po prvi se put 
uspio probiti s kirurškim liječenjem migrena.
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biraju kirurga 
prema njegovoj 
stručnosti. To je 
najčešći kriterij 
prema kojem 
biraju i svog 
liječnika,
 
kaže prof. dr. Ivica Dučić.


